
Protokół Nr 2/24 
posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Powiatu Świeckiego 

z dnia 23 sierpnia 2024 r. 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji - według załączonej listy obecności. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  
1. Małgorzata Błaszkiewicz - Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 1 w Świeciu, 
2. Małgorzata Cardona-Kocikowska - Dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego w Świeciu, 
3. Bożena Gaca-Zielińska - Dyrektor Powiatowego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 

w Świeciu, 
4. Józef Gawrych - Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Świeciu, 
5. Hanna Jurek - Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Świeciu, 
6. Piotr Kamiński - Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Świeciu, 
7. Adam Kufel - Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Policealnych w Świeciu, 
8. Eleonora Lewandowska - Dyrektor Zespołu Szkół w Nowem, 
9. Tomasz Michalak - Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Warlubiu, 
10. Agata Puchowska - Skarbnik Powiatu. 
 

Porządek obrad: 
1. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2024/2025.  
2. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Świeckiego za I półrocze 2024 r.  
3. Analiza materiałów będących przedmiotem obrad Rady Powiatu Świeckiego.  
4. Sprawy bieżące. 
 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji, Pani Ewa Joachimiak, która 
powitała obecnych i stwierdziła quorum pozwalające podejmować uchwały Komisji. 
W odniesieniu do zaproponowanego porządku obrad, przesłanego w zawiadomieniu z dnia 
23.06.2024 r. (zawiadomienie w załączeniu) na wniosek Przewodniczącej Komisji jednogłośnie 
zdjęto punkt 2. Podsumowanie działalność Komisji za I półrocze, a następnie jednogłośnie 
przyjęto porządek w zmienionym brzmieniu. 
 
 
Do pkt. 1 
Bożena Gaca-Zielińska tytułem wstępu przedstawiła rys historyczny jeżeli chodzi o sytuację 
w oświacie i liczbę absolwentów klas ósmych w powiecie w latach 2022-2024 oraz dane 
statystyczne dot. przyjętych założeń i wyników naboru do szkół prowadzonych przez Powiat 
Świecki. Podsumowując oceniła, że tegoroczny nabór wypadł całkiem dobrze wskazując, iż 
przeszło 60% absolwentów klas ósmych wybrało nasze szkoły; wg danych na zakończenie 
rekrutacji na ogólną liczbę 545 absolwentów szkoły prowadzone przez Powiat Świecki wybrało 
329 osób. Zaznaczyła, że oczywiście nie wszyscy ww. uczniowie pochodzą z terenu naszego 
powiatu zapowiadając, że będzie również robić rozeznanie, ile osób trafiło do naszych szkół 
z powiatów ościennych.  
Poinformowała, że ustalając w kwietniu wstępny arkusz organizacji i wiedząc, jaką mamy 
populację zaplanowano w arkuszach 8 nowych oddziałów dodając, że w tym roku szkoły 
opuściły 23 oddziały. Docelowo po zakończeniu naboru utworzonych zostanie 12 oddziałów; 
średnia liczba uczniów w oddziale to obecnie 27 osób, aczkolwiek różnie się to kształtuje i są 
klasy 21-osobowe, jak i klasy powyżej 30 osób, a szczegółowe dane przedstawią dyrektorzy. 
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Następnie obecni na posiedzeniu Dyrektorzy omówili kolejno przygotowanie swoich placówek 
do rozpoczęcia roku szkolnego, podając informacje na temat liczby przyjętych uczniów, liczby 
utworzonych oddziałów i tych, które opuściły szkołę, zabezpieczenia kadry pedagogicznej, 
warunków lokalowych oraz zrealizowanych remontów i inwestycji. 
 
Informacje dot. Zespołu Szkół w Nowem przedstawiła Pani Eleonora Lewandowska. W trakcie 
wystąpienia odniosła się również do zmiany na stanowisku dyrektora placówki informując, iż 
decyzją organu prowadzącego powierzono to stanowisko na 2 lata bez konkursu, ponieważ 
w przeprowadzonych 2 postępowaniach konkursowych nie zgłosił się żaden kandydat. 
W związku z zakończeniem pracy zawodowej i przejściem na emeryturę przygotowała dla 
uczestników posiedzenia słodki poczęstunek. 
 
Informacje dot. I Liceum Ogólnokształcącego w Świeciu przedstawiła Pani Małgorzata 
Cardona-Kocikowska. 
 
Informacje dot. Zespołu Szkół Specjalnych nr 1 w Świeciu przedstawiła Pani Małgorzata 
Błaszkiewicz. 
 
Informacje dot. Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Policealnych w Świeciu przedstawił Pan 
Adam Kuffel. 
 
Informacje dot. Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Świeciu przedstawił Pan Piotr Kamiński. 
 
Informacje dot. Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Warlubiu przedstawił Pan 
Tomasz Michalak. Dodał, że Szkoła została zakwalifikowana do grantu Podróże z klasą 
i w dniach 14-18 września dla 18 uczniów klas przysposabiających do pracy zostanie 
zorganizowana wycieczka szkolna "Kultura i geografia Podhala”. 
 
Informacje dot. Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Świeciu przedstawiła Pani Hanna 
Jurek podkreślając, że placówka pracuje przez cały rok. W trakcie wystąpienia odniosła się do 
problemów, jakie występują wśród dzieci i młodzieży, realizowanych przez Poradnię zadań, 
wzrostu liczby wydawanych orzeczeń i czasu oczekiwania na diagnozę, a także sytuacji 
kadrowej oraz przeprowadzonych remontów przyznając, że nie udało się zrealizować 
największego z planowanych zadań, tj. rozbudowy. 
Na pytanie Pani Doroty Kortas, opowiedziała o prowadzonych w PPP formach terapii. 
 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapytała, czy pracownicy PPP nadal będą przyjeżdżać do 
Nowego. Poprosiła także o informację odnośnie rozbudowy budynku Poradni. Zwracając się 
do Dyrektor ZSS w Świeciu zadała pytanie, na jaką kwotę opiewał zrealizowany remont 
stołówki. 
 
Ad.1 Pani Hanna Jurek potwierdziła, że ta forma będzie kontynuowana.  
 
Ad.2 Pani Bożena Gaca-Zielińska przypomniała, że w budżecie była zapisana inwestycja 
rozbudowy i termomodernizacji budynku Poradni z dofinansowaniem z Polskiego Ładu 
i zabezpieczone na ten cel niecałe 2 mln zł. Przeprowadzono 4 postępowania przetargowe 
(ostatnie na dzień przed upływem wstępnej promesy), jednak oferty, jakie wpłynęły były 
zbliżone do 3 mln zł, lub przekraczały tę kwotę. Najniższa oferta to było przeszło 2,94 mln zł, 
co przekraczało możliwości naszego budżetu (nie mamy wolnych środków na dołożenie 
brakującej kwoty). Zasygnalizowała, że pojawił się pomysł pozyskania funduszy na ww. zadanie 
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ze środków regionalnych dodając, że korespondujemy w tej sprawie z Urzędem 
Marszałkowskim i rozmowy trwają. 
 
Ad.3 Pani Małgorzata Błaszkiewicz poinformowała, że był to program „Posiłek w szkole...” na 
kwotę 76 503 zł, dofinansowania 52 182 zł i 24 tys. zł naszego wkładu; potwierdziła, że kwota 
ta pokryła wszystkie zaplanowane zadania. 
 
Pani Anna Belt odnosząc się do wypowiedzi Dyrektorów stwierdziła, że jest pod ogromnym 
wrażeniem ich kreatywności i umiejętności rozwiązywania problemów, szczególnie akcentując 
fakt, że w większości zarządzają wieloma typami szkół i sygnalizując związane z tym trudności. 
Życząc powodzenia i dalszych sukcesów nawiązała do danych zawartych w Raporcie o stanie 
powiatu, z którego wynika, iż zdawalność matur w naszym powiecie jest bardzo dobra, 
w porównaniu z krajem. Gratulując powyższego z zadowoleniem stwierdziła, że oświatą 
zarządza taka kadra. 
 
Następnie, w związku z przejściem na emeryturę Przewodnicząca Komisji przekazała Pani 
Eleonorze Lewandowskiej podziękowania oraz wyrazy szczególnego szacunku i uznania za 
długoletnią pracę na stanowisku Dyrektora Zespołu Szkół w Nowem. 
 
Pani Eleonora Lewandowska wspominając 44 lata pracy zawodowej, w tym 20 lat na 
stanowisku dyrektora podziękowała za życzenie i docenienie, a koleżankom i kolegom 
dyrektorom za współpracę oraz okazywaną pomoc.  
 
Pani Ewa Joachimiak nawiązując do słów Pani Anny Belt stwierdziła, że pozostali uczestnicy 
posiedzenia podzielają tę opinię i życząc dalszych sukcesów oraz satysfakcji z wykonywanej 
pracy, podziękowała dyrektorom za udział w posiedzeniu. 
 

Następnie ogłoszono przerwę. 
 
Po wznowieniu obrad: 
 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska przypomniała, że w środę przed sesją, od godz.12:00 
zainteresowani radni będą mieli możliwość zapoznania się ze stanem internatu Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Świeciu, ul. Wojska Polskiego 149 dodając, że taka informacja została 
przesłana z zawiadomieniem o sesji. Dodała, że w związku z koncepcją budowy lub remontu 
ww. obiektu Starosta chce, żeby radni mogli wyrobić sobie zdanie, czy ta inwestycja jest 
potrzebna, zasadna i czy jest ona priorytetowa. 
 
Pan Jan Omilian zasugerował że dobrze byłoby, gdyby radni wyrobili sobie opinię również na 
temat obiektu starej szkoły, wskazując na potrzeby odnośnie sal lekcyjnych i nowoczesnego 
wyposażenia, a także konieczność modernizacji pomieszczeń, aby zapewnić odpowiednie 
warunki do pracy. 
 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zgodziła się z przedmówcą, że warto zobaczyć ten obiekt 
i wyrobić sobie zdanie, aby później móc na ten temat rozmawiać, określić priorytety i zdecydować, 
co jest pilniejsze biorąc pod uwagę potrzeby szkoły.  
W odniesieniu do internatu wyraziła opinię, że nie powinien on znajdować się w tym obiekcie 
i jeśli jest taka potrzeba, to należy zdecydować się na budowę nowego, spełniającego 
standardy (tak, jak w Warlubiu). Zwróciła uwagę na utrudnienia związane z faktem, że budynek 
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jest pod nadzorem konserwatorskim dodając, że remonty są droższe niż budowa nowych 
obiektów. Podsumowując stwierdziła, że jest to temat do przedyskutowania i do przemyślenia.  
 
Pani Ewa Joachimiak zaproponowała ustalenie z Dyrektorem ZSP terminu, w którym mógłby 
pokazać Członkom Komisji budynek starej szkoły. 
Odnośnie internatu zwróciła uwagę, że mieszkają w nim nie tylko uczniowie ZSP i wyraziła 
opinię, że taki obiekt jest potrzebny. 
 
Następnie dyskutowano na temat potencjalnej budowy nowego obiektu, jego lokalizacji 
i statusu oraz kwestii administrowania.  
 
 
Do pkt. 2 
Informację z wykonania budżetu Powiatu Świeckiego za I półrocze 2024 r. przedstawiła 
Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska. Podkreśliła, że przepis zobowiązujący organ 
wykonawczy do przedstawiania Radzie Powiatu ww. informacji od ubiegłego roku nie 
obowiązuje – został uchylony ustawą o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych barier 
administracyjnych i prawnych, stąd też nie ma obowiązku przedstawiania dokumentu 
w formie opisowej, jednak ze względu na to, że zagadnienie zostało ujęte w planie pracy 
Komisji, przedłoży krótką informację na ten temat. W trakcie wystąpienia przedstawiła 
następujące dane: 
1. Budżet Powiatu Świeckiego przyjęty został uchwałą nr LVIII/348/23 Rady Powiatu 

Świeckiego z dnia 29 listopada 2023 roku i do dnia 30 czerwca 2024 roku zmieniany był 
11 razy, w tym 3 razy uchwałami Rady Powiatu i 8 razy uchwałami Zarządu Powiatu 
Świeckiego. 

2. Plan dochodów ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 181 432 662,00 zł, a wykonanie za 
I półrocze roku budżetowego 2024 - 95 976 502,50 zł, tj. 52,90%, w tym: 
1) dochody bieżące – 55,59%, w tym: 

- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych – 
50%, 

- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych – 
49,97%, 

- z subwencji ogólnej – 59,70%, 
- z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – 52,03%, 
- pozostałe dochody bieżące – 54,18%, 

2) dochody majątkowe – 21,60%. 
Zaznaczyła, że dochody majątkowe to środki, które zostaną uruchomione po zakończeniu 
zadań; w I półroczu rozpoczynamy realizację zadań inwestycyjnych i obecnie są one w toku, 
a pod koniec roku płacimy i otrzymujemy te środki z powrotem. W związku z tym jeśli chodzi 
o poziom wykonania dochodów majątkowych nie ma powodu do obaw i wszystko odbywa 
się zgodnie z planem.  

3. Plan wydatków ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 190 703 087,00 zł, a wykonanie za 
I półrocze roku budżetowego 2024 - 83 162 213,29 zł, tj. 43,61%, w tym: 
1) wydatki bieżące – 46,50%, w tym: 

- na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 49,03%, 
- związane z realizacją zadań statutowych – 37,98%, 
- wydatki na obsługę długu – 48,89%, 
- dotacje – 59,03%, 
- na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

i 3 ustawy o finansach publicznych – 53,21%, 



5 

 

- świadczenia społeczne – 44,78%, 
2) wydatki majątkowe – 20,12%. 

4. Wynik budżetu ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 12 814 289,21 zł i jest wyższy 
w stosunku do planowanego, ma charakter nadwyżkowy. 

5. Przychody budżetu na dzień 30.06.2024 r. zrealizowano na łączną kwotę 14 827 354,49 zł. 
6. Rozchody budżetu na dzień 30.06.2024 r. zrealizowano na łączną kwotę 414 787,08 zł; 
7. Kwota długu na koniec pierwszego półrocza 2024 roku wyniosła 14 119 627,49 zł; spłaty są 

realizowane zgodnie z planem.  
 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapytała o wykonanie dochodów z PIT i CIT w porównaniu 
do lat poprzednich. 
 
Pani Agata Puchowska odpowiedziała, że subwencja jest przyznana na rok i podzielona na 
12 miesięcy, więc wykonanie za pół roku jest proporcjonalne. Odniosła się również do 
zapowiadanej reformy dochodów jednostek samorządu terytorialnego sygnalizując, na jakim 
etapie są prace i jaki ma być przewidywany skutek finansowy tych zmian dla powiatu.  
 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska zapytała jaką interpretację przyjęto w odniesieniu do 
PCPR jeśli chodzi o dodatek dla pracowników jednostek pomocy społecznej – środki te otrzyma 
każdy z pracowników, czy tylko pracownicy stricte bezpośrednio pracujący w pracy socjalnej? 
 
Pani Agata Puchowska odpowiedziała, że po konsultacjach wszyscy, którzy mieścili się 
w szerokim zakresie rozumienia pracowników pomocy społecznej zostali wykazani. Dodała, że 
wśród proponowanych radnym zmian budżetu jest wprowadzenie dotacji na 2 rozdziały: domy 
pomocy społecznej oraz dla części pracowników PCPR (jest to związane z tym, że te działy 
szybciej składały zapotrzebowanie). Zasygnalizowała również, jak będzie wyglądać sposób 
rozliczania tych pieniędzy. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 
 
 
Do pkt. 3 
Projekty uchwał Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu Świeckiego 
na 2024 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na 
lata 2024-2029 
Projekty uchwał omówiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na 2024 rok (Uchwała Nr 6/24) i w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2024-2029 (Uchwała Nr 7/24). 
 
 
Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Świeckiego za lata 2022 
i 2023. 
Zagadnienie przedstawił Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 
Powiatowego w Świeciu, Pan Józef Gawrych, a zawierające przedstawione dane opracowanie, 
przyjęte uchwałą Zarządu Powiatu Świeckiego nr 7/71/24 z dnia 30 lipca 2024 r., w formie 
elektronicznej zostało przesłane radnym. 
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Pani Urszula Kempińska-Czerwińska skomentowała, że jest to bardzo obszerny materiał 
dodając, że część z zawartych w nim informacji znalazła się również w Raporcie o stanie 
powiatu. Zwróciła uwagę, że w trakcie jego analizy od razu widać poziom zamożności 
poszczególnych samorządów (najwięcej zainwestowały te gminy, które dysponują 
największym budżetem) oraz poziom pozyskanych środków zewnętrznych. Jako bardzo ważny 
element, mający istotny wpływ na ochronę środowiska oceniła to, że ruch kołowy poprzez 
obwodnice został wyprowadzony z miast. Podsumowując stwierdziła, że przedłożony materiał 
jest ciekawy i wyraziła opinię, że w okresie sprawozdawczym samorządy zrealizowały wiele 
proekologicznych działań.  
 
Pan Jan Omilian pozytywnie ocenił powstawanie ścieżek rowerowych wskazując, że często 
korzystają z nich uczniowie z terenów podmiejskich, którzy hulajnogami elektrycznymi 
dojeżdżają do szkoły i na zajęcia pozalekcyjne. Dodał, że również część mieszkańców dojeżdża 
do pracy korzystając ze ścieżek rowerowych i wnioskują oni o rozbudowę tej sieci. 
 
Pani Ewa Joachimiak wobec braku dalszych pytań podziękowała Kierownikowi za obecność na 
posiedzeniu i przedstawienie tego zagadnienia. 
 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Świeckiego w sprawie uzupełnienia składu osobowego 
Komisji Rewizyjnej. 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska odnosząc się do ww. projektu, który został przesłany 
w materiałach sesyjnych stwierdziła, że zagadnienie będzie omawiane na sesji, ponieważ 
zwiększenie liczby członków Komisji Rewizyjnej to kompetencja Rady. Zasygnalizowała, że Pani 
Katarzyna Kaczmarek-Sławińska nie była obecna na sesji, kiedy tworzyły się komisje stałe, 
tj. Komisja Rewizyjna oraz Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, była też nieobecna na II sesji i nie 
miała możliwości zgłoszenia się do jakiejkolwiek komisji. Radna napisała do Biura Rady 
informację, że interesuje ją tylko Komisja Rewizyjna – w żadnej innej nie chce pracować, więc 
projekt takiej uchwały został przygotowany, ujęty w porządku obrad i będzie rozpatrywany na 
sesji. 
 
 
Wykorzystanie środków finansowych na funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej 
w Gołuszycach w 2024 roku za I półrocze. 
Informacja na temat działalności Domu Pomocy Społecznej w Gołuszycach. 
Pani Urszula Kempińska-Czerwińska odnosząc się do ww. zagadnień zaznaczyła, że radni 
otrzymali szczegółowe materiały, które zostały przygotowane przez Dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Gołuszycach i stwierdziła, że ewentualne pytania będą mogli zadawać 
bezpośrednio na sesji.  
 
 
Do pkt. 4 
Pani Ewa Joachimiak podziękowała Pani Urszuli Kempińskiej-Czerwińskiej za przygotowanie 
życzeń dla Pani Eleonory Lewandowskiej.  
 
Ustalono, że kolejne posiedzenie odbędzie się we wtorek, 24 września o godz.11:00.  
 
Pani Stanisława Kuffel zasugerowała, że dobrze by było ustalić stały dzień odbywania 
posiedzeń. 
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Pani Urszula Kempińska-Czerwińska dodała, żeby warto też organizować w jednym dniu 
posiedzenia kilku komisji, a także wspólne posiedzenia, tak jak to miało miejsce w poprzedniej 
kadencji. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodnicząca Komisji  
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

 
………………………………... 

(Ewa Joachimiak) 
 
Protokołowała 
Halina Matwiej 
Biuro Rady 


